直博生培养方案\Direct Doctoral (from Bachelor to PhD) Academic Program


风景园林学
（学科代码：  0834）

学科简介 

东南大学（原国立中央大学、南京工学院）风景园林研究始于20世纪30年代，现为东南大学“985”和“211”重点建设学科，江苏省重点学科、优势学科（培育）。本学科在园林与景观设计、风景园林历史理论与遗产保护、游憩与景观建筑设计、数字景观及其技术等研究方向处于国内领先地位，在大地景观规划与生态修复、风景园林工程与技术等方向也具有全国性影响。学科目前拥有一级学科风景园林学硕士、博士学位授权点与博士后流动站，学科带头人为成玉宁教授，现拥有一支成果丰硕、年富力强的学科团队。本学科立足本土、锐意创新，近年来主持（参加）国家自然科学基金十余项，先后获得科研、教学成果奖励十余项，国家级、省部级优秀设计奖共计四十余项。
培养目标
掌握马克思主义基本原理，坚持四项基本原则，热爱祖国，遵纪守法，品行端正，具有为人民服务和为社会主义建设事业献身的精神。

系统掌握本学科的专业知识，具有良好的创新思维、国际视野与本土意识，对交叉学科领域有较广泛的了解与自学能力，熟练掌握景观规划设计的理论与方法，能够运用多学科理论成果和研究方法进行专业理论研究和实践工作，具备良好的科研能力、创新能力、实践能力和组织协调能力。学位获得者可在高等院校、规划设计、国家机关等相关单位或部门从事教学、研究、设计和管理工作。

至少熟练掌握一门外语，具有国际学术交往能力。

研究方向

（1）园林与景观设计

（2）风景园林历史理论与遗产保护

（3）游憩与景观建筑设计

（4）大地景观规划与生态修复

（5）风景园林工程与技术

（6）数字景观及其技术

培养年限

培养年限一般为4—5年，在校年限最长为7年（含休学时间）；建议包含不少于3个月的国外学习经历。
留学研究生的学习年限与全日制研究生的学习年限要求相同。
学分要求和课程设置（见附表）
学位论文

文献阅读

在论文选题及研究方向范围内至少阅读文献100篇，其中外文文献50篇，完成1篇综述。

论文撰写

除符合学校规定外，学位论文必须是一篇系统、完整的高水平学术论文，要求学术性强、观点鲜明、概念清晰、立论正确、考据充分、论述严谨，且层次分明、文笔简洁流畅、图表清楚、注释标注等符合学术规范。论文写作标准和规范参照“东南大学研究生学位论文格式规定”和《建筑学院全日制专业学位硕士学位论文相关要求与标准》。
论文学术水平

博士论文应有一定的深度和广度，要求达到：具有明显的创新性，部分研究内容应达到国际先进水平，并具有一定涵盖面。学位论文的研究结果应有新发现、新见解，对本学科的学术发展具有一定的指导意义。围绕论文开展科研工作的时间不少于2年。本学科申请博士学位前至少发表3篇符合学校授予学位成果要求的学术论文。

学位授予
按照培养方案的要求修满学分，完成全部培养环节和学位论文工作，需提前前往研究生院办理论文盲审相关手续，抽检合格方能参加论文答辩。
学位论文的评阅人和答辩委员会成员中，应包含具有高级专业技术职务的校外专家（参见学校标准）。
通过论文答辩后可提出学位申请，经学位评定分委员会和校学位评定委员会审定通过，可授予学位。

附表：

	课程

类别
	课程

编号
	课程名称
	开课

学期
	学时
	学分
	授课

方式
	考试

方式
	备注

	学位课
	A

公

共

基

础

课
	B000201
	中国马克思主义与当代
	秋季
	36
	2
	授课
	考试
	必修

	
	
	B000102
	博士学位英语
	春秋季
	54
	3
	授课
	考试
	必修

	
	
	B000113
	中国概况（留学生选）
	春秋季
	36
	2
	授课
	考试
	留学生选

	
	
	S000156
	汉语（留学生选）
	春秋季
	120
	4
	授课
	考试
	留学生选

	
	
	合计5学分（留学生6学分）

	
	B

专

业

基

础

课
	S001401
	现代景观设计理论与方法
	秋季
	36
	2
	授课研讨
	考查
	必修

	
	
	B001302
	景观规划与设计
	秋季
	36
	2
	研讨
	考查
	必修

	
	
	B001301
	城市与风景旅游环境

设计问题研究（1）
	秋季
	36
	2
	研讨
	考查
	必修

	
	
	合计6学分

	
	C

专

业

必

修

课
	S001418
	景园学科前沿
	春季
	18
	1
	授课研讨
	考查
	必修

	
	
	S001417
	景园技术前沿
	春季
	18
	1
	授课研讨
	考查
	必修

	
	
	S0010404
	景园规划与设计专题研究
	秋季
	36
	2
	研讨
	考查
	必修

	
	
	S001415
	景园生态学专题
	秋季
	36
	2
	授课研讨
	考查
	必修

	
	
	S001423
	景园工程技术专题
	秋季
	36
	2
	授课研讨
	考查
	必修

	
	
	B001303
	城市绿地空间形态学研究
	秋季
	36
	2
	授课研讨
	考查
	必修

	
	
	合计10学分

	D

非学位课
	专

业

限

选

课
	S000302
	自然辩证法概论
	秋季
	18
	1
	授课
	考试
	限选

	
	
	B001205
	建筑哲学
	春季
	36
	2
	授课
	考试
	限选

	
	
	B001100
	学术专题
	秋季
	18
	1
	研讨
	考查
	限选

	
	
	S001419
	景园建筑专题
	秋季
	36
	2
	授课研讨
	考查
	限选

	
	
	S001420
	景园植物学专题
	春季
	36
	2
	授课研讨
	考查
	限选

	
	
	合计8学分

	
	专

业

选

修

课
	S001422
	风景与游憩专题
	春季
	18
	1
	授课研讨
	考查
	选修课程总学分不少于6学分

	
	
	S001416
	景园文化专题
	春季
	18
	1
	授课研讨
	考查
	

	
	
	S001405
	风景园林考查
	秋季
	36
	2
	授课研讨
	考查
	

	
	
	B001407
	城市气象学
	春季
	36
	2
	授课研讨
	考查
	

	
	
	B001201
	城市设计专题
	秋季
	36
	2
	授课研讨
	考查
	

	
	
	B001113
	文献精读与写作方法
	秋季
	36
	2
	授课研讨
	考查
	

	
	
	B001106
	建筑史专题
	秋季
	54
	3
	授课研讨
	考查
	

	
	
	B001325
	建筑设计理论
	秋季
	36
	2
	授课研讨
	考查
	

	
	
	S001304
	现代城市设计方法
	秋季
	36
	2
	授课研讨
	考查
	

	
	
	S001002
	建筑理论前沿
	春季
	36
	2
	授课研讨
	考查
	

	
	
	S001300
	建筑设计理论前沿
	春秋季
	36
	2
	授课研讨
	考查
	

	
	
	S001001
	建筑历史前沿
	春秋季
	36
	2
	授课研讨
	考查
	

	
	
	S001328
	名师理论前沿系列
	春秋季
	36
	2
	授课研讨
	考查
	

	
	
	S001500
	城市设计前沿
	春季
	36
	2
	授课研讨
	考查
	

	
	
	S001004
	城市理论前沿
	春季
	36
	2
	授课研讨
	考查
	

	
	
	S001003
	城市与建筑遗产保护理论前沿
	春季
	36
	2
	授课研讨
	考查
	

	
	
	S001614
	建筑环境控制学前沿
	春季
	36
	2
	授课研讨
	考查
	

	
	
	不少于6学分

	其

他

必

修

环

节
	选听公共讲座或学科进展类讲座
	要求博士生在中期考核前至少选听研究生院统一组织的人文和科学素养讲座8次（其中，法律、心理健康及学术道德讲座至少各1次），经考核合格后计1学分

（留学生至少3次）
	1
	
	考查
	

	
	学术会议
	须参加本学科领域的境外学术交流活动至少1次。
	2
	
	考查
	

	
	学术实践
	要求博士生在学期间须参与研究生课程教学至少1学期；或参与学校、学院及其他认定学术机构的学术活动组织工作至少2次；或参与学术媒体、出版物的编辑工作不少于1学期。
	1
	
	考查
	

	
	中期考核
	依据有关规定按时完成并参加学院组织的研究生开题报告和中期考核
	
	
	考查
	

	
	合计4学分


注:
1. 风景园林专业直博生在学期间课程总学分最低要求为35学分，其中公共基础课5学分，专业学位课程最低学分要求为16学分（其中硕士专业学位课10学分，博士专业学位课5学分），其余为专业限选及专业选修课程。此外，需完成必修环节4学分，并依据规定按时完成开题报告和中期考核。
2．要求风景园林专业直博生所有学位课程学习应在入学后一年半内完成，并取得相应学分。 

3．学位课程根据此表，非学位课程可在导师同意下，从“研究生课程目录”中选择。
4．“学术实践”内容规定为：要求博士生在学期间须参与研究生课程教学至少1学期；或参与学校、学院及其他认定学术机构的学术活动组织工作至少2次；或参与学术媒体、出版物的编辑工作不少于1学期。

5. 专业限选课“学术专题”由指导教师结合研究开展的需要进行制定，其成果可以是工程设计、专项研究或论文、专利等。

6. 每生须至少选“前沿课程”1门，每门限选20-25人，学院将根据学生选修情况相应调剂，“名师理论前沿系列”需临时确定。
Discipline：[Landscape Architecture]
(Discipline Code: 0834)

Brief Introduction of Discipline
Landscape architecture study in Southeast University (former name: National Centre University\ Nanjing Institute of Technology) has started from 20th 30s, which is both a key subject in Jiangsu Province and a superior subject, focusing on the development of landscape planning and designing as well as theoretical, landscape history theories and heritage protection, landscape planning and ecological restoration, landscape engineering and technology, visiting and landscape architectural design, etc. 

In recent years, History and theory research of landscape lead the development direction of the subject, where systematic and scientific research are used to support the development of the subject; historic theory, along with heritage protection research helps remain the tradition; the engineering practice and system design production are taken as the base for converting the scientific research and progress into economic benefits. The education purpose is to establish a complex subject cluster focusing on landscape science and combining relevant engineering technologies and ecology.

Relying on the superior scientific platform in SEU, the landscape department actively structures the professional laboratory; explores and accelerates the landscape research while achieving great success in the analytical assessment of landscape environment and the studies on landscape design methods. Supported by the State Natural Science Fund and Advantageous Subject Fund of Jiangsu Province, the goal is to accelerate integration, publication and application of relevant scientific research achievements. Last several years the subject behaves locally, innovates keenly. The landscape department has presided over and participated in six projects of the State Natural Science Fund. In addition, more than ten teaching awards and excellent design awards of the state level have been obtained, as well as forty excellent design awards of ministry or provincial level in total.

Training Objectives 
Students will grasp the fundamental principles of Marxism, stick to the four cardinal principles, abide by the laws and regulations, love the motherland and behave upright. Meanwhile, the students will develop their spirit of serving the people and devoting to the construction of socialism.
Students will grasp the knowledge structure of landscape architecture, with an extensive knowledge of inter-disciplinary subjects and self-learning ability. With a good command of landscape planning theories and methods, students will be able to employ multi-disciplinary theoretical achievements and research methods to conduct professional theoretical research and practices. Students are equipped with the ability to conduct scientific research, innovate, practice, and organize and coordinate. Students will be required to have a good command of a foreign language, and academic communication ability. Graduates can undertake teaching, research, design and management in colleges, planning and designing institutes, government offices, and other relevant departments. 
Students will be required to have a good command of a foreign language at least, and academic communication ability.
Research Direction

(1) Garden and Landscape Design 

(2) Landscape History Theories and Heritage Protection

(3)Recreation and Landscape Architectural Design

(4) Landscape Planning and Ecological Restoration

(5) Landscape Engineering and Technology
(6)Digital Landscape and its Technology
Training Period 

Usually 4-5 years, maximum can be extended to 7 years (including temporary absence from school); No less than 3-month study abroad is suggested.
The training period for foreign students is the same as that of Chinese full time postgraduates.

Credit requirements and curriculum (refer to the attached list)

Thesis

Literature Reading 

Students are required to read at least 100 literatures on topics related to their thesis and research direction including 50 literatures in foreign languages and to write a literature overview.

Thesis Writing

In addition to compliance with the provisions of school, thesis must be high-level academic and written in a systematic and complete manner, presenting clear points and concepts, sufficient argument, realistic description, well arranged, concise writing structure, smooth and concise writing style, and clear icons. Thesis writing standards and regulations can refer to ‘SEU master degree thesis format specification’ and school of architecture full time degree thesis related requests and standards.

Academic level of the thesis paper

The thesis paper for the degree shall have a certain depth and breadth, requests as follows: to be obviously creative; part of research should reach advanced level in the world; to cover a certain area; the result of thesis should have new arguments and discovery; to have a guiding significance for bachelor academic development. Students are required to do research work about thesis for more than two years. Students also shall write 3 academic papers which satisfy department’s degree requests before applying for doctor degree.
Degree awarding

Students are required to study all courses required by credits according to the training program, complete all training links and degree thesis tasks, and go through the relevant formalities at the graduate school for blind review of theses, and can participate in thesis defense only after passing the random check. 

Among the reviewers of degree theses and members of defense committee, there should be experts with advanced professional and technical titles (See university standards). 

Students can apply for degree after passing the thesis defense, and can be awarded a degree after passing the review of Degree Evaluation Sub-Committee and University Degree Evaluation Committee.
Attached List
	Group
	Course code
	Course name
	Commencement term
	Credit hours
	Credits
	Teaching method
	Way of exam
	Remarks

	Degree Course
	A

General education requirements
	B000201
	Chinese Marxism and Contemporary Era
	Spring and Autumn
	36
	2
	Lecture
	Exam
	Required

	
	
	B00102
	Doctoral English
	Spring and Autumn
	54
	3
	Lecture
	Exam
	Required

	
	
	B000113
	China Panorama
 (For foreign Students)
	Spring and Autumn
	36
	2
	Lecture
	Exam
	Foreign Students

	
	
	S000156
	Chinese
 (For foreign students)
	Spring and Autumn
	120
	4
	Lecture
	Exam
	Foreign Students

	
	Total: 5 credits.（Foreign Students 6 credits）

	
	B

Major-specific general education requirements


	S001401
	The Theory and Methods of Modern Landscape Architecture

Design
	Autumn
	36
	2
	Lecture & Seminar
	Check
	Required

	
	
	B001302
	Landscape planning and Design methodology
	Autumn
	36
	2
	Seminar
	Check
	Required

	
	
	B001301
	Special Research in Built and Landscape Environment Design
	Autumn
	36
	2
	Seminar
	Check
	Required

	
	Total: 6 credits

	
	C
Required courses for major


	S001418
	Advanced landscape architecture
	Spring
	18
	1
	Lecture & Seminar
	Check
	Required

	
	
	S001417
	Advanced Landscape Technology
	Spring
	18
	1
	Lecture & Seminar
	Check
	Required

	
	
	S0010404
	Special Research on Landscape Planning and Design
	Autumn
	36
	2
	Seminar
	Check
	Required

	
	
	S001415
	Issues on Landscape Ecology
	Autumn
	36
	2
	Lecture & Seminar
	Check
	Required

	
	
	S001423
	Issues on Engineering Technology for Landscape Architecture
	Autumn
	36
	2
	Lecture & Seminar
	Check
	Required

	
	
	B001303
	Research on City Green Space Morphology
	Autumn
	36
	2
	Lecture & Seminar
	Check
	Required

	
	Total: 10 credits

	D

Non-Degree Course
	Required elective options
	S000302
	Dialectics of Nature and Scientific Socialism
	Autumn
	18
	1
	Lecture
	Exam
	Limited selective

	
	
	B001205
	Architecture Philosophy
	Spring
	36
	2
	Lecture
	Exam
	Limited selective

	
	
	B001100
	Academic lectures
	Autumn
	18
	1
	Seminar
	Check
	Limited selective

	
	
	S001419
	Issues on Landscape Architecture
	Autumn
	36
	2
	Lecture & Seminar
	Check
	Limited selective `

	
	
	S001420
	Issues on landscape plants
	Spring
	36
	2
	Lecture & Seminar
	Check
	Limited selective

	
	Total: 8 credits

	
	Selective course of the major
	S001422
	Issues on Landscape and Recreation Planning
	Spring
	18
	1
	Lecture & Seminar
	Check
	not less than 6 credits

	
	
	S001416
	Issues on Culture of Landscape and Gardens
	Spring
	18
	1
	Lecture & Seminar
	Check
	

	
	
	S001405
	Landscape Architecture Survey
	Autumn
	36
	2
	Lecture & Seminar
	Check
	

	
	
	B001407
	Urban Meteorology
	Spring
	36
	2
	Lecture & Seminar
	Check
	

	
	
	B001201
	Research of Urban Design Topics
	Autumn
	36
	2
	Lecture & Seminar
	Check
	

	
	
	B001113
	Topic of Architectural History
	Autumn
	54
	3
	Lecture & Seminar
	Check
	

	
	
	B001106
	Literature Reading and Thesis Writing
	Autumn
	36
	2
	Lecture & Seminar
	Check
	

	
	
	B001325
	Architecture Design Theory
	Autumn
	36
	2
	Lecture & Seminar
	Check
	

	
	
	S001304
	Modern Urban Design Methods
	Autumn
	36
	2
	Lecture & Seminar
	Check
	

	
	
	S001002
	Modern Architectural Theory
	Spring
	36
	2
	Lecture & Seminar
	Check
	

	
	
	S001300
	Modern Architectural  Design Theory
	Spring and Autumn
	36
	2
	Lecture & Seminar
	Check
	

	
	
	S001001
	Advanced Architectural History
	Spring and Autumn
	36
	2
	Lecture & Seminar
	Check
	

	
	
	S001328
	Advanced Series of Famous Architects’ Theories
	Spring and Autumn
	36
	2
	Lecture & Seminar
	Check
	

	
	
	S001500
	Advanced Urban Design
	Spring
	36
	2
	Lecture & Seminar
	Check
	

	
	
	S001004
	Advanced Urban Theory
	Spring
	36
	2
	Lecture & Seminar
	Check
	

	
	
	S001003
	Advanced Urban and Architectural Heritage Protection
	Spring
	36
	2
	Lecture & Seminar
	Check
	

	
	
	S001614
	Advanced Architectural Environment Control Science
	Spring
	36
	2
	Lecture & Seminar
	Check
	

	
	not less than 6 credits

	Require part
	Selection of listening to public lectures or subject progress lectures
	Postgraduate students are requested to listen to 8 lectures of humanity and scientific subjects organized by the Postgraduate School before the mid-term inspection (including at least one respectively in lectures of laws, psychological health and academic morality), and 1 credit point will be given after the inspection is completed.
	1
	Quiz
	

	
	Academic discussions and meetings
	Students must participate in at least 1 overseas academic exchange activity in the field of this subject
	2
	Quiz
	

	
	Academic Practice
	Doctorate students are required to undertake teaching for at least 1 semester during their learning at university; Or participate in the organization of academic activities of the university, department or other academic institutes for at least twice; Or participate in the editorial work of academic media or press for at least 1 semester.
	1
	Quiz
	

	
	Midterm inspection
	To complete and participate in midterm test and thesis proposal organized by department
	
	Quiz
	

	
	Total: 4 credits


Note:

1.The minimum requirements for total credits of Landscape Architecture master-through-doctor students in the schooling period 35 credits, in which the general education requirements courses are 5 credits, the minimum requirement for Major-degree courses are 15 credits ( in which10 credits for master degree courses, and 5 credits for doctor degree courses)； and the others are non-degree courses. In addition, required parts (4 credits), midterm inspection and thesis proposal must be completed on time.

2. Degree courses are normally required to be completed within 1.5 year after registration and students should get corresponding credits.

3. Degree courses are subject to this course plan, non-degree courses can be chosen from ‘Graduate Courses Catalog’.
4. Major-specific general education required courses ‘academic practice’ contents as follows: doctoral students have to participate in teaching post undergraduate course at least one term, or attend academic activities’ organization organized by school, department, and other identified academic institutions at least twice, or do editorial work in academic media, publications.

5. Major-specific general education required courses’ Academic Lectures’ will be formulated by advisor’s research development, which progress can be engineering design, specific research or thesis, patent and etc.
6. For frontier series courses, each student can choose 1 course, and each course is limited to 20-25 students. The school will make corresponding adjustment according to the selection of students, and the frontier series of masters’ theory needs to be determined when required.
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